
ارائه 7 سرویس کوتاه مدت
 به بیمه شدگان به صورت غیر حضورى 

جلسه ویژه در فرماندارى براى 
تصمیم گیرى در مورد کودکان کار

از دستفروشان ”عطر“ نخرید؛
عطر ”قاتل“ در بازار ایران نیست

5

عضو هیأت رئیسه شوراى شهر گفت: طرح ساماندهى کودکان کار و خیابان 
نیاز به بازنگرى دارد،به همین منظور جلسه اى ویژه در فرماندارى تهران 
برگزار شده است چرا که از 17 نهاد مسئول،فقط 3تا 4 نهاد درگیرند.زهرا 
نژادبهرام گفت: کارى که اکنون انجام مى شــود این است که شهردارى 
این کودکان را از سطح شــهر جمع آورى کرده، به بهزیستى مى سپارد و 
بهزیستى این کودکان را در ســه مرکز نگهدارى کرده و پس از گذراندن 
مدت کوتاهى آنها به سطح شهر مجدد برمى گردند، درحالى که جسورتر 

شده اند.

دکتر مصطفى اسماعیلى، رییس اداره آرایشــى و بهداشتى سازمان غذا و 
دارو با بیان اینکه تاکنون در ایران عطر ”ریلکس“ مشــهور به عطر ”قاتل“ 
رویت نشده است، گفت: توصیه مى شود که عطر و ادکلن از داروخانه ها و

 فروشــگاه هاى معتبر و قابل اعتماد که مجوز صنف دارند، خریدارى شود. 
مشاهده برچســب اصالت کالا و هولوگرام و گرفتن استعلام و بررسى کد 
یونیک براى تشخیص عطر معتبر راهکارهاى خوبى است و توصیه مى شود 
از دستفروش هایى که کنار خیابان عطر و ادکلن مى فروشند، خرید نشود و 

تاحد امکان مردم خرید مشکوك نداشته باشند.

مدیرکل دفتر راهبرى سیســتم هاى ســازمان تأمین اجتماعى گفت: تا 
یک ماه آینده 7 خدمت کوتاه مدت از جمله غرامت دستمزد بیمارى، بى 
کارى و باردارى، کمک هزینه کفن و دفن، ازدواج، اروتز و پروتز به صورت 
غیر حضورى ارائه مى شود.على معیرى ادامه داد: در همین راستا سازمان 
تأمین اجتماعى سامانه USSB که شــامل اس ام اس تلفن گویاى 1420 
است را راه اندازى کرده است.معیرى بیان داشت: در همین راستا سازمان 
تأمین اجتماعى کد دستورى #1420*4*را به عنوان اپلیکیشن موبایل 

راه اندازى کرده است .
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پاسخ به شائبه هاى اولین 
”استریت فود ایران“ 

نگین گطمیرى،مجرى طرح استریت فود ایران 
(غذاهاى خیابانى) در خیابان سى تیر،  با اشاره 
به برخى شــایعات مبنى بر عرضه محصولات 
ناســالم در اغذیه فروشــى هاى خیابان سى 
تیر گفت: دکه هاى غذایى خیابان سى تیر به 
طور روزانه و مداوم توســط کارشناس رسمى 
بهداشــت محیط مستقر، بررســى و نظارت 

مى شود.

تشکیل کمیته بیمارى هاى خاص 
و نادر در کمیسیون بهداشت

محمدحسین قربانى، نایب رئیس کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس از تشکیل 5 کمیته 
تخصصى در این کمیســیون خبر داد و گفت 
که یکى از این کمیته ها براى بررسى وضعیت 

بیماران خاص و نادر است.

اعتراض اولیاى دم «بنیتا» 
نسبت به حکم متهم ردیف دوم

وکیل مدافع اولیــاى دم بنیتــا از ارایه لایحه 
اعتراضى نســبت به حکم متهــم ردیف دوم 
این پرونده خبر داد.جعفر کوشا  گفت: لایحه 
اعتراضى مان را نســبت به حکم صادره براى 
متهم ردیف دوم پرونده به دادگاه ارائه کردیم.

پیگیرى ابلاغیه سازمان غذا و 
دارو به تولیدکنندگان غذاهاى 

چرب، شور و شیرین
مهندس نسترن محمدى، رئیس اداره نظارت 
بر مواد غذایى و آشــامیدنى با منشــأ گیاهى 
ســازمان غذا و دارو ضمن اشــاره به ابلاغیه 
سال گذشته این ســازمان به تولیدکنندگان 
محصولات غذایى جهت کاهش مصرف قند، 
چربى، نمک و اسیدهاى چرب ترانس، گفت: 

در سال جارى، پایش این برنامه را پیگیریم.

پرونده الکترونیک سلامت؛ اساس 
کار پزشک خانواده و نظام ارجاع

دکتر علیرضا رئیسى ، معاون بهداشت وزارت 
بهداشت، پزشک خانواده، نظام ارجاع، تشکیل 
پرونده الکترونیک سلامت و اقتصاد سلامت را 
مهم ترین اولویت هاى حوزه بهداشــت اعلام 

کرد.

جوانان ماهر تربیت کنیم!عناوین اخبار

نظام آموزشى ایران تقلیدى 
و تاریخ مصرف  گذشته است

در همین میان انتقاد رئیس جمهــور به وضعیت نظام 
آموزشى شاید جرقه امیدى باشد تا تغییرات بنیادین 
در وزارت آموزش و پرورش و نظام آموزشى ایجاد شود. 
نظامى که نه تنها هیچ مهارتى را به دانش آموزان آموزش 
نمى دهد بلکه کتاب هاى درسى اى را تالیف مى کند که 
محتواى آن به چندین سال پیش بازمى گردد. تغییراتى 
هم اگر صورت مى گیرد، ظاهــرى و بدون هیچ مبناى 

علمى و منطقى است.
12 سال آموزش بدون یادگیرى

انتقادات روحانى معطوف به محتواى کتاب هاى 
درســى بود و از تغییرات ظاهرى آن گلایه کرده بود. او 
گفته بود: «وقتى امروز کتاب هاى درسى را باز مى کنیم 
غیر از عوض شــدن جلد، فونت، عکس و تغییر بعضى 
عبارت ها نسبت به زمانى که ما درس مى خواندیم تغییر 
چندانى نکرده اســت؛ درحالى که ما باید دانش آموزان 
را حداقل براى 12 سال آینده تربیت کنیم؛ کتاب هاى 
درســى ما دانش آموز را براى دیروز تربیت مى کند نه 
براى فــردا و حتى امــروز. ما در کلاس خــود البته در 
هنرستان کمتر و در دبیرستان بیشتر، بیشتر مى خوانیم 
و حفظ مى کنیم تا در امتحان نمره خوب بگیریم و چون 
حفظیم، حافظه با گذشت زمان مثل یخ در آب است و 

آب مى شود.»
او همچنین درباره مهارت آموزى نیز گفته بود: «نباید بعد 
از 12 سال یک کاغذ به عنوان مدرك دست دانش آموزان 
بدهیم؛ بلکه باید مهارتى یاد بدهیم کــه بتوانند آن را 
به عنوان رشد و نمو دوران متوسطه خود در محیط کار 
عرضه کنند. باید دانش آموزان علاقه مند به کار، تحویل 
جامعه بدهیم و دانش آموز را در یک رشته به عنوان یک 

جوان ماهر تربیت کنیم.»
در همین میان مجید على عسگرى، عضو هیئت مدیره 
انجمن مطالعات برنامه درسى با تایید انتقادات روحانى 
به نظام آموزشــى  مى گوید: «در صد سالى که از نظام 
آموزشى ما مى گذرد تا به حال هیچ تغییر اساسى و اصولى 
نداشته ایم. تغییر باید بر اساس تحقیق باشد؛ اما متاسفانه 
در کشــور ما به نتایج تحقیقات توجهى نمى شود و هر 
تحقیقى که در نظام آموزشى ما به وجود آمده سلیقه اى و 
بر اساس نظر افراد مختلفى بوده است. زمانى ولیعهد ایران 
مى خواسته به مدرسه برود و نظام راهنمایى را به افتخار 
او گذاشته اند. زمانى درگیرى هیئت دولت با مجلس بوده 
و تغییرات بنیادین را مطرح کردند و زمانى بحث 6،3،3 
به راه افتاده که اصلا مشخص نیست این تغییرات بر چه 

اساسى داده شده است.»

عمر بچه ها را هدر مى دهیم
دانشیار دانشگاه خوارزمى با اشاره به اینکه در 
بحث محتواى کتاب هاى درسى، نظام آموزشى ما یک 
نظام فرسوده، تاریخ مصرف گذشــته و تقلیدى است، 
مى گوید: «نظام آموزشى باید بر اساس نیازهاى کشور 
باشد و مهارت هاى زندگى را بیاموزد. مواجهه منفى با 
همین سند تحول و دیگر سندها در صورتى بود که مى شد 
به صورت منطقى از آنها استفاده کرد. محتواى کتاب هاى 
درسى ما هیچ تعییر بنییادى اى نکرده و دانش آموز ما در 
12 سال تحصیلى هیچ چیزى یاد نمى گیرد و ما فقط 
عمر بچه ها را هدر مى دهیم. اولین کارى که در این زمینه 
باید کرد این است که وزارت آموزش وپرورش را از زیر و 
بن تغییر دهیم و افکار پوسیده را دور بریزیم.»به عقیده 
على عسگرى برخى افکار حاکم در این وزارت خانه باید 
از بین بــرود: «این روند با تغییر وزیر و معاون درســت 
نمى شود.»او در ادامه با اشاره به نقش سند تحول در تغییر 
محتواى کتاب هاى درسى مى گوید: «مهم ترین مسئله اى 
که در سند به آن اشاره شده نظام عدم تمرکز است که 
توجهى به آن نمى شــود. در مورد محتواى کتاب هاى 
درسى نیز به کلیاتى اشاره شده که مسئولین اجرایى باید 
مطابق با آن تغییرات جزیى را اعمال کنند. در حال حاضر 

برنامه درسى در تهران با سیستان و بلوچستان یکى است 
و از امکاناتى که در تهران هست قابل مقایسه با آنها نیست 

و هیچ اهمیتى هم به این وضعیت داده نمى شود.»
انحصار اختیارات در سازمان تالیف

انحصار آموزش در کتاب هاى درسى و ترویج 
حافظه محورى از دیگر ضعف هاى نظام آموزشى است 
که محتواى کتاب هاى درســى تاثیر به سزایى در این 
امر دارند؛ تا جایى که هیچ اطلاعاتى در ذهن دانش آموز 
نمى ماند و میــزان یادگیرى تقریبا صفر اســت. عضو 
هیئت مدیره انجمــن مطالعات برنامه درســى در این 
خصوص مى گوید: «وقتى ما کتاب هاى درسى را انحصارا 
در اختیار یک سازمان قرار مى دهیم که خودش را تنها 
ارگان شایســته براى تالیف کتاب هاى درسى مى داند، 
باید منتظر همین وضعیت هم باشیم. این تمرکز باید 
گسیخته و اختیارات زیاد شود. ما هیچ کشورى را نداریم 
که کتاب هاى درسى اش متمرکز نوشته شود. تغییراتى 
هم که صــورت مى گیرد آنقدر عجیب اســت که تنها 
باید گفت هر دم از این باغ برى مى رســد. در واقع بدون 
به اشــتراك گذارى ایده ها و استفاده از متخصصین در 
حوزه هاى جامعه شناسى، روان شناسى و .. هیچ تغییرى 

در این وضعیت صورت نخواهد گرفت.»

«ما تصمیم کبرى داشتیم؛ اینها تصمیم شــان با اسم هاى به روزترى 
اســت. این تمام تغییر محتواى کتاب هاى درسى اســت. تغییراتى 
ظاهرى و بدون مبناى علمى که نه تنها به روز نمى شود که دانش آموزان را گیچ 
مى کند و کار ما را سخت.» گلایه خانواده ها و دانش آموزان از همین جا شروع مى شود. گلایه از وضعیت 
کتاب هاى درسى حجیم و قدیمى که با تغییرات ظاهرى حرف از تغییر بنیادى محتواى کتاب ها مى زنند. 

تغییر ناهماهنگى که پیش از آن که دانش آموزان را گیج کرده باشد، صداى خانواده ها را درآورده است.

نسل فردا
گروه جامعه

در دل اجتماع
فاطمــه راکعــى،  دبیرکل جمعیــت زنان 
مسلمان نواندیش از آماده شدن لیست «زنان 
توانمند» به منظور معرفى بــه دولتمردان و 
شهردار تهران در راســتاى بهره مندى از آنها 
در پســت هاى عالى وزارتخانه ها و شهردارى 

پایتخت خبر داد. 

 ســرهنگ حســن عابدى،  جانشین رئیس 
پلیس راهنمایى و رانندگى تهــران بزرگ از 
تداوم اجراى برخورد با تخلفات رانندگى شبانه 

در پایتخت خبر داد.

 دکتر زهرا عبداللهى، مدیر دفتر بهبود تغذیه 
جامعه وزارت بهداشــت با اعلام توزیع مکمل 
ویتامین D در تمام دبیرســتان هاى کشــور 
جهت پیشــگیرى از عوارض ناشى از کمبود 
این ویتامین در دانش آموزان، در عین حال بر 
توزیع شیر غنى شده با این ویتامین در مدارس 

ابتدایى تاکید کرد.

 دکتر غلامرضا اصغرى رئیس سازمان غذا و 
دارو در نامه اى خطاب به رئیس سازمان نظام 
پزشکى از وى خواست تا دستور اطلاع رسانى 
"خوددارى از تجویز هــر گونه داروى خارج از 
فهرست داروهاى ایران" را به تمامى همکاران 
پزشک و انجمن هاى علمى و تخصصى پزشکى 

صادر کند.

 مهــران مصیبى ، متخصــص بیمارى هاى 
اعصاب  و  روان با اشــاره به کم تحرکى و تغذیه 
نادرســت در جامعه امروزى گفــت: بیمارى 
دیســتروفى عضلانى در افــراد کم تحرك و 
همچنیــن بیماران اعصــاب و روان که مبتلا 
به دیابت، چربى و فشار خون هستند، بیشتر 

دیده مى شود.

فاطمــه راکعــى،  دبیرکل جمعیــت زنان 

اخبار داغ فضاى مجازى

مصطفــى مرتضــوى  رییس پلیس 
فتاى اســتان اصفهان دربــاره قیلم 
منتشــر شــده در فضاى مجازى با 
موضوع صداهاى عجیب در آسمان 
اصفهان و دســتگیرى فرد منتشــر 
کننده آن، اظهار کرد: این فرد با الگو 
بردارى از کلیپ هایى مبنى بر شنیده 
شدن صداهاى عجیب که در استان 
گیلان و یزد منتشر شده بود اقدام به 

ساخت این کلیپ کرده است.
وى افــزود: متاســفانه ایــن فرد با 
تغییر در ابتــداى کلیپ هاى قبلى 
و اضافه کــردن تصویرى از ســى و 
سه پل این شــایعه را منتشر کرده

 بود.

توضیحات پلیس فتا درباره 
کلیپ آسمان اصفهان

روادید پیاده روى اربعین 
حذف نمى شود

52 نفر قربانى قرص برنج در تهران
در پنج ماه نخست سال جارى

داروهاى بیماران خاص از فهرست 
کالاهاى یارانه اى حذف شد

تدریس 23 هزار معلم
 در مدارس استثنایى کشور

سردار اشترى:
 وضعیت امنیت مطلوب است
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حســینعلى حاجى دلیگانــى اظهار کــرد: در شــرایطى که چهار 
میلیون نفر جوان ایرانى جویــاى کار، بیکار هســتند اتباع بیگانه 
در بازار کار فعالند و موجب شــده بازار کار براى ایرانى ها تنگ تر و 
بسیارى از مشــاغل توسط اتباع بیگانه اشغال شــده باشد. نماینده 
شاهین شــهرتصریح کرد: اتباعى که به صورت قانونــى وارد ایران 
مى شوند مجاز نیستند در هر شغلى فعالیت کنند و گروه هاى شغلى 
که وزارت کار براى آنها تعیین مى کند به اتباع خارجى اختصاص دارد 
اما در عمل ما در بازار کار شاهد چیزى غیر از این موضوع هستیم.و 
باید توجه کنیم اشتغال اتباع خارجى در بازار کارى که جوانان بیکار 
ما با تحصیلات عالیه درگیر آن هستند شرایط ناخوشایندى را رقم 
مى زند و امروز شــاهدیم اتباع بیگانه به کارفرمایــان بزرگ تبدیل 

شده اند.

عضو کمیسیون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى گفت: بازنشستگى 
بانوان زودتر از موعد اتفاق بیفتد.عباس گودرزى اظهار کرد: باید نگاهى 
واقع گرا، دقیق و حساب شده به بازنشستگى پیش از موعد داشته باشیم 
و نباید این مهم براساس احساسات تصمیم گیرى شود. وى ادامه داد: 
این در حالى است که صندوق بازنشستگى نیز باید توان پرداخت حقوق 

و مزایا را داشته باشد. 
وى  با بیان اینکه برخى از هزینه ها، هزینه نیستند بلکه سرمایه گذارى 
هستند، افزود: به عنوان مثال زنان شاغل در کنار شغل و کار اجتماعى 
نیاز است به قدر مکفى فرصت رسیدگى به خانه، همسر و فرزند خود 
را نیز داشته باشد چراکه نهاد خانواده یک واحد بنیانى است و چنانچه 
دچار آسیب شود جامعه آسیب مى بیند و به مراتب هزینه هاى بزرگترى 

را متحمل مى شویم. 

سخنگوى کمیسیون بهداشت و درمان مجلس استفاده آموزشى از اجساد 
مجهول الهویه را نیازمند مجوز شرعى و تامین نظر علما دانست.احمد همتى   
با بیان اینکه تامین جسد براى رفع نیازهاى آموزشى دانشگاه هاى علوم 
پزشکى امرى ضرورى است، گفت: استفاده از مولاژ تا حدى جوابگو است و 
بررسى دقیق اعضاى بدن از سوى دانشجویان  نیازمند تامین جسد است.

نماینده مردم سمنان در مجلس شوراى اسلامى، با یادآورى اینکه تهیه جسد 
براى تشریح در دانشگاه ها از طریق پزشکى قانونى است،  افزود: طبق نظر 
شرع مقدس، جسد فرد مسلمان نباید تشریح شود و محدودیت هایى در این 
رابطه وجود دارد.وى با بیان اینکه استفاده از اجساد مجهول الهویه و ناشناس 
یکى از راه هاى تامین و تهیه جسد براى علم تشریح است، ادامه داد: استفاده 
از اجساد مجهول الهویه  نیازمند تامین نظر علما، رفع مشکلات و فقهى و 

شرعى و همچنین مجوز شرعى است.

حاجى دلیگانى: باوجود 4 میلیون بیکار، 
اتباع بیگانه بسیارى مشاغل را اشغال کرده اند

گودرزى: بازنشستگى بانوان
 زودتر از موعد اتفاق بیفتد

استفاده آموزشى از اجساد مجهول 
الهویه نیازمند مجوز شرعى از مراجع

آبگرفتگى خیابان ها به علت بارش 
شدید باران - رامسر

جامعه در قاب

اعتیاد با عزمى ملى
 قابل کنترل است

 دکتر محمدحســن فرهادى ،پژوهشگر 
حوزه اعتیاد :

 مشارکت جامعه و ســمن ها در حوزه مبارزه 
با مواد مخــدر اهمیت بســزایى دارد و معتقدم 
تا مشــارکت عموم جامعه نباشــد هیچ آسیب 

اجتماعى کنترل نخواهد شد.
  لازم اســت از توان و ظرفیت هــاى فردى و 
گروهى افراد استفاده شــود تا بتوانیم گفتمان 
مبارزه با مواد مخدر و آســیب هاى اجتماعى را 
ایجاد کنیم، لذا مشارکت مردم اثرات مثبتى به 

دنبال خواهد داشت.
 موفقیت رویکرد اجتماعى مبارزه با مواد مخدر 
مستلزم اجراى درست برنامه هاى آن و استفاده 
از  ظرفیت هاســت، اجتماعى شــدن مبارزه با 
مواد مخدر در واقع مکمــل برنامه هاى درمانى و 

پیشگیرى از اعتیاد است.
 حدود  25 الى 30 ســال اســت برنامه هاى 
مختلف مدیریت درمان اعتیاد در کشور در حال 
اجراست که همگى براساس رویکردهاى علمى 
بوده اســت اگر بودجه برنامه ها و پایش مناسبى 
براى آنها وجود داشــته باشد نیازى به طرح هاى 
جدید همچون توزیع مواد مخدر دولتى که چند 

ماه پیش پیشنهاد شد، نیست.
 در میان اقشــار مختلف جامعــه نوجوانان و 
جوانان در رابطه با اعتیاد و ســایر آســیب هاى 
اجتماعى آســیب پذیرتر هســتند.این موضوع 
نیازمند گسترش آموزش ها در نهادهاى اجتماعى 

به ویژه خانواده و مدرسه است.
 آموزش مهارت هاى زندگى و آگاهى رساندن 
به جوانان و نوجوان در مورد عوارض مصرف مواد 
مخدر در همه دنیا مساله ثابت شده اى در راستاى 

پیشگیرى از اعتیاد در جامعه است.

انتخاب سردبیر

حال دریاچه ارومیه خوب نیست
 ســید هادى بهادرى در ارومیه با اشاره به وضعیت 
بحرانى دریاچــه ارومیه در مهرمــاه 96 اظهار کرد: 
امروز دریاچه ارومیه به پایین ترین تراز آبى  خود در 
سال 96 رسیده اما این موضوع یک امر طبیعى است 
چراکه ارتفاع آب دریاچــه ارومیه پس از فروردین و 
اردیبهشت ماه پایین آمده و از اواخر مهرماه با شروع 

بارندگى ها ارتفاع آب این دریاچه افزایش مى یابد.
نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراى اسلامى در 

ارتباط با نوسانات ارتفاع سطح آب دریاچه ارومیه در 
فصول مختلف سال بیان کرد: در طول سال بر اساس 
سیستم زیســتى دریاچه ارومیه یک متر سطح آب 
دریاچه ارومیه افزایــش و کاهش مى یابد و در فصل 
تابستان با کاهش آب ورودى به بستر دریاچه ارومیه 
و افزایش دما، آب این دریاچه تبخیر شــده و ارتفاع 

سطح آب کاهش مى یابد.
بهادرى در ارتباط با ارتفاع سطح آب دریاچه ارومیه 
افزود: ارتفاع کنونى سطح آب دریاچه ارومیه تقریباً 
معادل ارتفاع سطح آب این دریاچه در سال 93 است.

نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراى اسلامى دلیل 
اصلى کاسته شدن ارتفاع سطح آب دریاچه ارومیه را 
کاهش بارندگى ها دانســت و اظهار کرد: بارش هاى 
امسال نسبت به سال گذشته 40 درصد کاهش یافته 
و این موضوع دلیل اصلى کم شدن ارتفاع آب دریاچه 

ارومیه است.
وى با اشــاره به یکى دیگر از دلایــل کاهش ارتفاع 
سطح آب دریاچه ارومیه بیان کرد: در سال 96 شاهد 
افزایش دماى آذربایجان غربى به میزان 1,5 درجه 
سانتى گراد نسبت به مدت مشابه در سال 95 بوده ایم 

که یکى از دلایل عمده کاهش ارتفــاع آب دریاچه 
ارومیه به شمار مى آید.

بهادرى  بــه فقدان بودجه براى فعالیت هاى ســتاد 
احیا دریاچه ارومیه اشــاره کرد و گفت: از سال 95 
فعالیت هاى ستاد احیاى دریاچه ارومیه کاهش یافته 
و اعضاى این ســتاد دلیل اصلى کاهش فعالیت هاى 
خود را تخصیص نیافتن بودجه دانســتند و همین 
موضوع سبب شــده تا اقدامات ستاد احیاى دریاچه 
ارومیه با برنامه پیش نــرود و درنهایت  روند احیاى 

دریاچه با مشکل روبه رو شود.

فقر، شیوع اختلالات روانپزشکى 
را 1.5 برابر مى کند

«فوت سرپرست خانوار» عمده علت 
مراجعه زنان به کمیته  امداد

7 میلیون نفر در کشور
 تحت پوشش هیچ بیمه اى نیستند

ماسک هاى کاغذى در برابر 
آلودگى هوا اثر ندارند

دکترمریم رســولیان ، رئیــس انجمن علمى 
روانپزشکان ایران با اشاره به تأثیر آسیب هاى 
اجتماعــى بر ســلامت روان مــردم گفت: بر 
اساس شــواهد موجود، فقر، شیوع اختلالات 
روانپزشــکى را 1.5 برابــر و بیکارى، شــیوع 
اعتیاد و اختلالات روانپزشــکى را 2 تا 4 برابر

مى کند.

به گفته مدیرکل کمیته امداد اســتان تهران، 
حدود 45 درصد زنان سرپرســت خانوار تحت 
حمایت کمیته امداد استان تهران به علت فوت 
سرپرست خانوار وارد چرخه حمایتى این نهاد 
شده اند. محسن ولیئى افزود: هم اکنون 45 هزار 
و 480 زن سرپرست خانوار تحت حمایت این 

نهاد قرار دارند.

طاهر موهبتى ، مدیرعامل سازمان بیمه سلامت 
ایران گفت: حــدود 38 میلیون نفــر در ایران 
تحت پوشش بیمه ســلامت هستند که در این 
میان صندوق روســتاییان بــا 22 میلیون نفر 
بیشــترین حجم را دارد؛ امــا در حال حاضر 7 
میلیون نفر در کشور تحت پوشش هیچ بیمه اى 

نیستند.

سولماز احدى کارشناس شرکت کنترل کیفیت هوا 
گفت :  ماسک هاى کاغذى ســاده تأثیرى بر کاهش 
آلودگى استنشاقى نداشته و استفاده از آن هابه منظور 
کاهش آلودگى هوا کاملاً بى فایده است. با این حال برخى 
 95 N به ویژه نوع HEPA از ماسک  هاى ارزان قیمت نوع
تا حدودى در کاهش ذرات معلق ریز مؤثر است. این مدل 

مى  تواند تنها 5درصد ذرات را فیلتر کند.


